

Richtlinie zur Nutzung von Informations- und Kommunikationsdiensten (ICT Guideline)

Deutsch

(an English version is below)

Die "Richtlinie zur Nutzung von Informations- und Kommunikationsdiensten" reguliert die **Rechte und Pflichten von Administratoren und Nutzern** von Informations- und Kommunikationsressourcen an der Jacobs University Bremen gGmbH durch ihre Angestellten und Studierenden:



Richtlinie

[Richtlinie zur Nutzung von Informations und Kommunikationsdiensten](#)

Die Richtlinie zur Nutzung von Informations und Kommunikationsdiensten tritt am 1. April 2012 an der Jacobs University in Kraft und ersetzt die vorherige [Telemedienrichtlinie](#) und die [Rights of IRC Staff for IRC Operations](#). Die Richtlinie ist mit Jacobs University's [Betriebsrat](#), Jacobs University's [Datenschutzbeauftragtem](#) und der [Landesbeauftragten für Datenschutz und Informationsfreiheit der Freien Hansestadt Bremen](#) abgestimmt.

Dieses zusätzliche Dokument faßt die wesentlichen Änderungen zwischen der bisherigen [Telemedienrichtlinie](#) und der neuen Richtlinie zur Nutzung von Informations- und Kommunikationsdiensten zusammen: [Unterschiede alter zur neuen Richtlinie](#).



Administratoren

Bitte beachten Sie, daß die Verpflichtungen für Administratoren gemäß der Richtlinie sich auf **alle Systemadministratoren an der Jacobs University Bremen gGmbH** bezieht, nicht "nur IRC-IT"!

Mit Fragen und Anregungen wenden Sie sich bitte an Jacobs University's [Datenschutzbeauftragten](#).



Änderung ab 1. April 2014

Die "Einwilligungserklärung Private Nutzung der Jacobs-Services (nur für Beschäftigte)" senden Sie bitte per Hauspost an "Human Resources".

English

The "Richtlinie zur Nutzung von Informations- und Kommunikationsdiensten" (Information and Communications Technology Guideline, ICT Guideline) regulates **rights and obligations of administrators and users** of information and communication resources at Jacobs University Bremen gGmbH by its employees and students:



Richtlinie (only German version is legally binding)

[Richtlinie zur Nutzung von Informations und Kommunikationsdiensten](#)



ICT Guideline (for information only)

Only the German version is legally binding. This English version was prepared by a translation office and is provided for your convenience: [Information and Communications Technology Guideline \(ICT Guideline\)](#)

The ICT Guideline comes into effect at Jacobs University starting April 1st, 2012 and supersedes the previous [tele media guideline](#) and the [Rights of IRC Staff for IRC Operations](#). It is harmonized with Jacobs University's [work council](#), Jacobs University's [Datenschutzbeauftragter \(Data Protection Officer\)](#), and the [Landesbeauftragten für Datenschutz und Informationsfreiheit der Freien Hansestadt Bremen](#).

This additional documents informally shows the major differences between the old [Telemedienrichtlinie](#) and the new Information and Communications Technology Guideline: [Main Differences](#)



ICT administrators

Please note, that the obligations of ICT administrator as specified in the guideline applies to **all ICT administrators at Jacobs University Bremen gGmbH**, not "just IRC-IT"!

For feedback and questions please contact Jacobs University's [Datenschutzbeauftragter \(Data Protection Officer\)](#).



CHANGE as of April 1st, 2014

Please send your "Einwilligungserklärung Private Nutzung der Jacobs-Services (nur für Beschäftigte)" per internal paper mail to "Department of Human Resources"!